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Bosna i Hercegovina 

Federacija Bosne i Hercegovine 

Hercegovačko-neretvanski kanton 

S K U P Š T I N A 
Broj: 02-02-381/24 

Mostar, 10.12.2024. godine 

 

 

IZVOD IZ ZAPISNIKA 

sa trinaeste (XIII) redovne sjednice Skupštine 

Hercegovačko-neretvanskog kantona 
 

 

Sjednica je održana dana 10.12.2024. u sali Skupštine Hercegovačko-neretvanskog 

kantona u Mostaru s početkom rada u 13:00 sati. 

          Sjednicu je otvorio Džafer Alić predsjedavajući Skupštine Hercegovačko-

neretvanskog kantona. 

Konstatovano je da je na sjednici prisutno 27 poslanika, te da postoji kvorum za rad i 

punovažno odlučivanje. 

 Prisutni po pozivu: predstavnici Vlade, predstavnici međunarodnih organizacija, 

predstavnici sredstava javnog informisanja i predstavnici Zavoda zdravstvenog osiguranja 

HNK 

Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika. 

Otvorena je rasprava o zapisnicima sa 11. i 12. redovne sjednice Skupštine HNK. 

Za riječ se javila zastupnica Vesna Šunjić koja ima određenu tehničku ispravku na 

zapisnik sa 12. redovne sjednice Skupštine HNK. 

Obavljeno je glasanje o zapisnicima sa 11. i 12. redovne sjednice Skupštine HNK. 

Uz određene tehničke ispravke zaključeno je da su zapisnici sa 11. i 12. redovne 

sjednice Skupštine HNK usvojeni sa 25 glasova „Za“ i 2 „Suzdržana“ glasa. 

Predsjedavajući Skupštine HNK Džafer Alić obavijestio je poslanike da je u 

materijalima dostavljen prijedlog dnevnog reda koji je utvrdio Kolegij Skupštine: 

1. Poslanička pitanja, 

2. a) Prijedlog izmjena i dopuna Budžeta HNK za 2024. godinu 

b) Prijedlog Zakona o izmjeni i dopuni Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 2024. 

godinu, 

3. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Izmjene i dopune Finansijskog plana 

Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK  za 2024. godinu, 

4. Prijedlog Odluke o usvajanju Izvještaja o izvršenju Tekuće rezerve Budžeta HNK za 

period 01.01.-30.06.2024. godine, 

5. Informacija o usvajanju dokumenta okvirnog Budžeta za period 2025-2027. godina, 

6. Prijedlog Odluke o usvajanju Izvještaja o izvršenju Finansijskog plana Fonda za 

zaštitu okoliša HNK za 2023. godinu, 

7. Odluka o usvajanju Izvještaja Ministarstva pravosuđa, uprave i lokalne samouprave o 

izvršenju sankcija u HNK iz člana 1. Zakona o izvršenju sankcija u HNK za 2023. 

godinu, 
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8. Prijedlog Odluke o imenovanju člana Nezavisnog odbora za izbor i reviziju HNK, 

9. Informacija Ministarstva privrede o realizaciji ugovora o koncesijama za 2023. 

godinu, 

10. Informacija Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede o realiziranju 

dodjeljenih koncesija i ugovora o zakupu za korištenje poljoprivrednog zemljišta u 

državnom vlasništvu na području HNK zaključno sa 31.12.2023. godine 

 

Otvorena je diskusija po prijedlogu dnevnog reda. 

U diskusiji su učestvovali: predsjednica Vlade HNK Marija Buhač, Vesna Šunjić, 

Ivan Odak, Ismet Lulić i predsjedavajući Skupštine HNK Džafer Alić. 

Predsjednica Vlada HNK Marija Buhač povukla je tačku 6. Prijedlog Odluke o 

usvajanju Izvještaja o izvršenju Finansijskog plana Fonda za zaštitu okoliša HNK za 2023. 

godinu sa dnevnog reda sjednice Skupštine HNK. 

Poslanik Ivan Odak je u ime kluba HDZ-a 1990 zatražio da se u današnji dnevni red 

sjednice Skupštine HNK uvrsti tačka o kojoj će se raspravljati o smjeni predsjedavajućeg 

Skupštine HNK Džafera Alića. 

Na zahtjev Kluba bošnjaka uslijedila je pauza od 20 minuta. 

Nakon pauze predsjedavajući Skupštine HNK Džafer Alić obavijestio je poslanike sa 

2 dopune dnevnog reda. Prva dopuna dnevnog reda bila bi pod tačkom broj 3.b. Prijedlog je 

da se uvrsti: Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o izmjenama i 

dopunama Odluke o izvršenju finansijskog plana ZZO-a HNK za 2024. godinu. 

Obavljeno je glasanje o navedenoj dopuni dnevnog reda. 

Nakon glasanja konstatovano je da je većinom glasova „Za“ prihvaćena dopuna 

dnevnog reda te se tačka 3.b) Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o 

izmjenama i dopunama Odluke o izvršenju finansijskog plana ZZO-a HNK za 2024. 

godinu nalazi na dnevnom redu današnje sjednice Skupštine HNK. 

Obavljeno je glasanje o dopuni dnevnog reda na zahtjev zastupnika Ivana Odaka, 

tačkom 2. Zahtjev za smjenu predsjedavajućeg Skupštine HNŽ/K, Džafera Alića. 

Nakon glasanja konstatirano je da je većinom glasova „Za“ prihvaćena dopuna 

dnevnog reda te se tačka 2. Zahtjev za smjenu predsjedavajućeg Skupštine HNK, Džafera 

Alića nalazi na dnevnom redu današnje sjednice Skupštine HNK. 

Obavljeno je glasanje po prijedlogu dnevnog reda sa navedenim dopunama 13. 

redovne sjednice Skupštine HNK. 

Nakon glasanja konstatovano je da je dnevni red 13. redovne sjednice usvojen sa 22 

glasa „Za“ 2 „Protiv“ i 2 „Suzdržana“ glasa. 
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1. Poslanička pitanja 

Poslanik Omer Hujdur:  

Ja ću imati nekoliko pitanja, imat ću jedan zaključak svoj na kraju. Poslanička pitanja, 

na osnovu članu 83, poslovnika Skupštine HNK, kantona. Molim vas da mi se u što kraćem 

roku dostavi odgovori na pitanja. Koji je korake poduzela vlada HNK kako bi pomogla 

klizištima i poplavama pogođenim područjima Jablanice i Konjica? Koji iznos sredstava su 

izvoli za ovu namjenu i na koji način su plasirali izdvojena sredstva?  

Da li je napravljena procjena štete nastale na stambenim objektima uslijed poplava? O kojem 

iznos u sredstava se radi? Zašto se proces rješavanja stambena pitanja pogođeno u 

stanovništva odvija ovako sporo?  

Da li je napravljen registar ugroženih privrednika na području Jablanice i konjica? I 

da li je utvrđen iznos materijalne štete na privrednim objektima nastale u sredi poplava i 

odrona? Da li postoji vremenski okvir i plan mjera za rješavanje ovih pitanja?  

Koliko urgencija inicijativa je uputila Vlada HNK, kantona prema višim i nižim razinama 

vlasti u zemlji, vezano za pitanje rješavanja posljedica poplava u Jablanici i Konjicu? To je ta 

tema. I volio bih da mi se pismeno odgovori na ova pitanja.  

Međutim vam problemi na i što ministri i vlada slabo odgovaraju na postavljena pitanja. 

nekoliko moji zadnji pitanja nisam dobi odgovor.  

Drugo pitanje druga tema je kakav je plan vlade po pitanju rješavanja nastale situaciju 

sektoru obrazovanja. Do kada panirate držati djecu van Školskih klupa. Vezano sad za ovo 

moje zadnje pitanje, za mene kao roditelja, ali zastupnika, Skupštine HNK je neprihvatljivo  

da raspravljamo bilo koji je taci dnevno greda. Dok su našoj djeci ugrožena prava na 

obrazovanju. Jednu sedmicu sam nekako progutao da djeca nisu u klupama da se rješava ovo 

pitanje. Međutim, tri sedmice su previše i to već utječe na kvaliteta obrazovanja cijele godine.  

Za nerješavanje ovog pitanja smatram odgovornu vladu. Bez obzira kako je mislila 

riješiti ovo pitanje, morala ga je do sada riješiti. Da li na način da prihvatiti zahtjev 

prosvjetnih radnika, udovolji njihovim zahtjevima, ili na drugi način ih odobrovolji i dovede 

u, na njihova radna mjesta vrati djecu u klupe, ali se moralo to desiti djeca ne smiju ispaštati i 

ne smiju biti kolateralna šteta. Ja ću nakon druge tačke dnevnog reda današnje sjednice izići 

kao podrška djeci i obrazovnom sektoru, znači prosvjetnim radnicima i ovim putem pozivam 

sve kolege u skupštini koji razmišljaju kao i ja da se pridruže i podrže prosvjetne radnike i na 

neki način djecu koja su u kućama a trebala bi biti u školama. 

 

Poslanik Salmir Kaplan: 

Moje pitanje je upućeno Vladi, a kad kažem vladi, konkretno mislim na premijerku i 

ministra obrazovanja i tiče se štrajka.  

Pošto je sad, gospodin prije mene, gospodin Hujdur, govorio o tome, prije nego što 

postavim pitanje, moram se malo osvrnuti jednu, malu repliku dati mislim, nije to baš 

poslovnički, ali da zloupotrebi, malo mikrofon.  

Mislim, ovako obraćate reći, obratite vladi, reć' da vlada drže djecu izvan klupa, a na drže 

djecu izvan klupa, sindikati koji su izveli je najmanje neprofesionalno, maliciozno, ne znam 

kako, jer nije Vlada, znači uradila ništa, pa da se djeca izvedu i klupa Vlada, ima kolektivni 

ugovor, koji ispunjava do, koliko ja znam, ispunjava ga u potpunosti i neko ima neke 

zahtjeve, što je legalno i legitimno, ali ovo baš pošto me zanima, tu  šta se tačno je dešava, 

zamolit ću ja evo sad u odgovor, pisme nego koju ću zamoliti. Ako ništa ministra ne znam 

koliko je premjer, a ako će oboje da kažu i tačno šta se tu radi, jer ja koliko znam, ne može se 

tako tako počet štrajk i znam da je sudu jednom presudu to samo na koji medija, a sad mi ovo 
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baš nije najjasnije ovo sve što se dešava, ali ovo je sad ovako patetika u smislu podrška djeci, 

kao zašto djeca nisu u klupama, a sad ide u podršku djeci kao Vlada, izvele, djecu vlada 

prestala plaća, plaća, šta je na kontam, i ovo ja kako vidim, ja znači ovo vidim na način da 

ovi što rukovodstvo sindikata, da li je to o jedan čovjek, da li smo svi, ili su dvojica, ili 

trojica, ne znam, ali to koji je imalo u politici, ali neko koji u politici pola život ako što sam 

ja, znači vidi da ovaj nije dobro da je došlo po rješenju, nego da je došlo po nečiju glavu. To 

je jasno po čiju, što ja ne znam. Ne mogu ništa ova je prejudicirati, ali manipuliše djecom 

izvodi na ulicu i ne da im da idu u školu. To je znači...  

I sad još ja ić' odavde ustat, ja ti njemu davat podršku. Mislim, to nemojte, malo ima se ovdje 

više spomenuti. 

 

Poslanica Danijela Mišura: 

Zastupničko pitanje je za gospodina ministra Velagića i premijerku. Zanima me dokle 

su došli pregovori, vezani za štrajk, prosvjetnih djelatnika i na koji način mislite riješiti ovaj 

problem. Zdravstvenim djelatnicima plaće su povećane za 30% zašto se ne želi udovoljiti 

zahtjevima prosvjetara.  

Sljedeće moje pitanje. Kada će se mijenjati postojeći ili donositi novi zakon o visokom 

obrazovanju hercegovačko neretvanskoj županiji. Odnosno, kada će su urediti prostor 

visokog obrazovanja na način da je usklađen sa odredbama okvirnog zakona o visokom 

obrazovanju u Bosni i Hercegovini, kao i standardima evropskog prostora visokog 

obrazovanja.  

I još imamo inicijativu, molila bih sa strpljenje. Inicijativa za početak rada 

županijskog Zavoda za pružanje besplatne i pravne pomoći u HNŽ. Udruženje Dignitet je u 

suradnji sa Nansen Dialog Centar Mostar pokrenulo inicijativu pravo na pravnu pomoć 

Mostar s ciljem osiguranja dostupnosti besplatne i pravne pomoći svim građenima 

Hercegovačko-neretvanske županije.  

 

 Poslanica Vesna Šunjić: 

Zastupnička inicijativa za premijerku i gospodina Šutu.  

Podnosim inicijativu za izmjenu i dopunu odluke o refundiranju plaćenog poreza na 

promet nekretnina ili naknade za pogodno građevinskog zemljišta, za rješavanje prve 

stambene nekretnina za mlade obitelji na području HNŽ na način da se mladim obiteljima 

koji kupuju prvu nekretnina u izgradnji ne ograničava rok za podnošenje zahtjeva, kako je to 

definirano člankom 5. Najme, mi trenutno imamo situaciju posebno u Mostaru koji je 

studentski i turistički grad gdje su smještani kapaciteti najčešće kupljeni u svrhu izdavanja 

stanova studentima i izdavanje po principu stan na dan. Stoga su mlade obitelji prisiljene 

praktično to trenutno diktira tržište, kupovati nekretnina u izgradnji.  

Kad vi kupujete nekretninu u izgradnji, vi da biste dočekali plaćanje poreza, morate 

čekati da se završi kompletna zgrada, da se završi etažiranje, uknjižavanje, kako bi se mogao 

provesti razrez poreza. To se najčešće neće desiti u roku od jedne godine, način od sklapanja 

kupoprodajnog, ugovore notarski ovjerenog. Stoga se mlade obitelji koji ovaj način rješava i 

stambeno pitanje stavljaju u nepovoljnu poziciju, odnosno diskriminiraju se, jer kombinacija 

ova dva uvjeta, znači da je u istoj godini, u kojoj je podnesen zahtjev, sklopljen 

kupoprodajnog ugovori, da izvršeno plaćanje poreza se ne može ostvariti, ukoliko sve ide je 

po zakonu. Smatram da, ukoliko već nismo mogli ići sa ukidanjem poreza na prvu 

nekretninu, da bi smo trebali ovu mjeru koji inače poprilično dobra, popraviti na način da se 
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ne pravi diskriminacija, znači, prilikom kupovine nekretnina u izgradnji, da rješavanje prve 

stambene nekretnine.  

Sljedeća je zastupnička inicijativa za gospodina Marića. Za postavljanje, za instalaciju 

stacionarnog radara u Prozoru u ulici Dive Grabovčeve. Naime, stanovnici jedne od 

najprometnijih ulica u Prozoru u ulici Dive Grabovčeve svakodnevno se suočava i s 

nesavjesnim vozačima, koje prerezao mi divljom vožnjom ugrožava i sudionike u prometu. 

Stanari ove ulice uputili su brojne zamolbe za iznalaženje rješenja problema koju ugrožava 

sve normalne sudionike u prometu a posebno djecu, ali nisu naišli na razumijevanje, zbog 

čega vam se u dobroj vjeri obračun s inicijativom, apsolutno uvjerena kako će se iznaći 

primjereno rješenje za navedeni problem. Ne upućujemo baš pretjerano često ni inicijative ni 

pitanja, ali se zahvaljujem zato što odgovarate na sve. 

 Zastupničko pitanje za gospodina Ćubelu, ravnatelja Uprave za civilnu zaštitu i 

vatrogastvo. Molim da mi dostavite financijsko izvješće o utrošku namjenskih sredstava za 

zaštitu i spašavanje proračunskih sredstava po svim pojedinačnim sklopljenim ugovorima s 

ustanovama, zavodima, tijelima i udruženjima koja djeluju u sklopu svih službi zaštite i 

spašavanja za 2023-2024. Iz raspoloživih informacija nisam u mogućnosti vidjeti na koji 

način i u kojoj namjene se koriste sredstva za zaštitu i spašavanje. Ukoliko odgovor ne 

dobijemo od ravnatelja Uprave za civilnu zaštitu, isto će biti zatraženo putem Parlamenta 

Federacije.  

Evo samo ovdje da napomenem, Predsjedavajući,  onaj zaključak s početka, ne znam 

hoće li vi formulirati vezano za ovu informaciju, a čisto samo da nam ne promakne. 

 Još jedno pitanje za Gospodinove Alagića, ministra obrazovanja. Molim da mi dostavite 

ukupan broj redovnih profesora, izvanrednih profesora, docenta, asistenata, viših asistenata. 

broj studenata, prosječnu plaću redovnih izvanrednih profesora, docenta, asistenata, viših 

asistenata i prosječnu cijenu semestra po svim fakultetima pojedinačno na Univerzitetu 

Džemal Bijedić i Sveučilištu u Mostaru. Dodatno molim da mi dostavite iznos godišnjih 

troškova obrazovanja po učeniku u osnovnoj, odnosno srednjoj školi. Za škole koje nastavu 

provode po nastavnom planu i programu na hrvatskom, odnosno nastavnom planu i programu 

na bosanskom jeziku. Ove informacije su mi potrebne za provođenje detaljnih analiza i boljeg 

razumijevanja trenutnog stanja jer ja, nažalost, ne želim se informirati iz medija i iz 

raznoraznih lobija, a kao matematičar, voljela bih da dobijem sve ove brojke, da mogu 

napraviti analizu. 

 

Poslanik Oliver Soldo: 

Poštovani predsjedavajući Predsjedništva. Uvaženi članovi Vlade s predsjednicom. 

Uvažene kolege i kolegice zastupnici i gosti na ovoj Skupštini obraćam se sa zastupničkom 

inicijativom na temelju ovoga što je zadnje kolegica rekla da bismo donijeli nekakve 

kvalitetne odluke, potrebna nam je kvalitetna analitika, a potom bez populizma i bez onih 

brzih i ad hoc rješenja sustavno riješiti problem. Podnosim zastupničku inicijativu 

Ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i športa te Vladi HNŽ na čelu s predsjednicom 

Buhač. Analizirajući novonastalu situaciju u nadležnosti Ministarstva prosvjete, znanosti, 

kulture i sporta pokrećem zastupničku inicijativu da se žurno pristupi sustavnom rješavanju 

nagomilanih problema u ovom resoru kroz analitičko sagledavanje sadašnjeg stanja u tijeku 

razvoj, i tijeka razvoja prosvjete i znanosti u našoj županiji i kantonu te da u razumnom roku 

pristupite, kako legislativnom tako , i operativnom i ispunjavanju kako nedostajućih zakona i 
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provedbenih akata, tako i materijalno tehničkog opremanja kako bi naša budućnost bila na 

najvišim standardima funkcioniranja prosvjete i znanosti.  

 

Poslanik Harun Kurtović: 

Ja imam jedno zastupničko pitanje, a odnosi se na Ministarstvo zdravstva, rada i 

socijalne zaštite. Naime, analizirajući materijale današnje sjednice, a koji se odnose na 

izvještaj o izvršenju sankcija za 2023. Godinu vidljivi su značajni problemi u izvršenju 

sankcija prema maloljetnicima, odnosno bilo je potrebe za istima, a iste nisu vršene. Razlog 

naveden u materijalima je nepostojanje odgojnog centra. Moje pitanje se odnosi na to kada 

ovaj centar treba početi s radom i u kojoj je fazi priprema početka rada ovog centra. 

 

Poslanica Vesna Saradžić: 

Zahvaljujem Predsjedavajući i pozdravljam sve koji učestvuju u radu današnje 

sjednice Skupštine Hercegovačko-neretvanskog kantona. Ja imam za današnju sjednicu, 

jedno poslaničkih pitanje točnije aktualizirat ću jedno pitanje koje sam postavila još 2021. 

godine, a koje smatram iznimno važnim, a tiče se uspostavljanja registra pitke vode u našem 

Hercegovačko-neretvanskog kantonu. 

 

2. Zahtjev za smjenu predsjedavajućeg Skupštine HNK, Džafera Alića 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Ivan Odak, Zoran Mikulić, Ismet Lulić, Tomislav 

Martinović, Vesna Saradžić, Dragica Suša, Slavko Bilić, Josip Grbavac i predsjedavajući 

Skupštine HNK Džafer Alić. 

Obavljeno je glasanje o Zahtjevu za smjenu predsjedavajućeg Skupštine HNK, 

Džafera Alića. 

Nakon glasanja konstatovano je da sa 13 glasova „Za“, 10 „Protiv“ i 1 „Suzdržan“ 

glas nije prihvaćen Zahtjev za smjenu predsjedavajućeg Skupštine HNK, Džafera Alića. 

 

3. a) Prijedlog izmjena i dopuna Budžeta HNK za 2024. godinu 

b) Prijedlog Zakona o izmjeni i dopuni Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 

2024. godinu 

Obrazloženje su dali Marija Buhač, predsjednica Vlade HNK i Adil Šuta ministar 

finansija u Vladi HNK. 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Marija Matuško, Zoran Krešić, Vesna Šunjić, Ivan Odak, 

Tomislav Martinović, predsjednica Vlade HNK Marija Buhač, ministar finansija u Vladi 

HNK Adil Šuta, Daniel Babić i Marija Bošković. 

Ispred Komisije za budžet, finansije i ekonomsku politiku obrazloženje je dala Marija 

Matuško: 

Komisija daje pozitivno mišljenje na Prijedlog izmjena i dopuna Budžeta HNK za 

2024. godinu i na Prijedlog Zakona o izmjeni i dopuni zakona o izvršenju Budžeta HNK za 

2024. godinu, komisija nema primjedbi na navedene dokumente te ih upućuje u daljnju 

skupštinsku proceduru. 

 



 

7 
 

 

 

Poslanik Zoran Krešić uložio je slijedeće amandmane na Prijedlog Zakona o izmjeni i 

dopuni Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 2024. godinu : 

Amandman 1.: Sredstva koja se povećavaju u sveučilištu i univerzitetu u Mostaru, 

kroz rebalans proračuna na poziciji ekonomski kod 6143002094, 500 tisuća maraka 

sveučilištu i 400 tisuća maraka univerzitetu. Predlažem da budu namjenski utrošena u ovoj 

godini kao jednokratne novčane potpore zbog teške situacije i pre niskih plaća kako na 

sveučilištu tako i na univerzitetu. 

Amandman 2.: Grantna znanost- mladi znanstvenici. Ekonomski kod 6143002096, 

200 tisuća maraka. Tražim povećanje za 300 tisuća maraka, a da se smanji tekuća pričuva na 

ekonomskom kodu 6000002011 na poziciji ministarstva financija za 500 tisuća maraka. 

Ispred Komisije za zakonodavno-pravna pitanja obrazloženje je dao Daniel Babić: 

Komisija za zakonodavno pravna pitanja je razmatrala dostavljeni Prijedlog Zakona o 

izmjeni i dopuni zakona o izvršenju Budžeta HNK te je jednoglasno donijela zaključak da 

dostavljeni prijedlog ima ustavni zakonski osnov za donošenje dostavljen od strane 

ovlaštenog predlagača te na isti povjerenstvo nema primjedbi na postupak donošenja. 

Ispred Komisije za utvrđivanje istovjetnosti tekstova na jezicima konstitutivnih 

naroda i informisanje obrazloženje je dala Marija Bošković: 

Komisija je utvrdila da su tekstovi Zakona kao i svih sljedećih Odluka po narednim 

točkama dnevnog reda usklađeni i istovjetni na jezicima konstruktivnih naroda. 

Uslijedila je pauza od 5 minuta, kako bi se Vlada HNK usuglasila oko uloženih 

amandmana. 

Nakon pauze obrazloženje o uloženim amandmanima na Prijedlog Zakona o izmjeni i 

dopuni Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 2024. godinu dala je predsjednica Vlade HNK 

Marija Buhač: 

Uloženi Amandman 1. od poslanika Zorana Krešića se ne prihvaća. 

Uloženi Amandman 2. od poslanika Zorana Krešića se ne prihvaća. 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu izmjena i dopuna Proračuna HNŽ/K za 2024. 

godinu. 

Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog izmjena i dopuna Budžeta HNK za 

2024. godinu usvojen sa 16 glasova „Za“, 1 glas „Protiv“ i 1 „Suzdržan“ glas. 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Zakona o izmjeni i dopuni Zakona o izvršenju 

Budžeta HNK za 2024. godinu. 

Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Zakona o izmjeni i dopuni Zakona o 

izvršenju Budžeta HNK za 2024. godinu usvojen sa 15 glasova „Za“, 1 glas „Protiv“ i 2 

„Suzdržana“ glasa. 
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4. a) Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Izmjene i dopune Finansijskog 

plana   Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK  za 2024. godinu, 

b) Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o izmjenama i dopunama 

Odluke  o izvršenju Finansijskog plana ZZO-a HNK za 2024. godinu 

Obrazloženje je dao Andrej Čović, direktor Zavoda zdravstvenog osiguranja HNŽ/K. 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Ivan Odak, Marija Matuško, Vesna Šunjić, Tomislav 

Martinović i Milenko Bevanda ministar zdravstva, rada i socijalne skrbi HNK. 

Ispred Komisije za budžet, finansije i ekonomsku politiku obrazloženje je dala Marija 

Matuško: 

Komisija daje pozitivno mišljenje na Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na 

izmjene i dopune finansijskog plana ZZO HNK za 2024. godinu,  i  na Odluku izvršenja 

izmjena i dopuna finansijskog plana ZZO HNK za 2024. godinu.  

Komisija nema primjedbi na navedene Odluke te ih  upućuje u daljnju skupštinsku 

proceduru.  

Poslanica Vesna Šunjić predložila je slijedeći Zaključak: 

1.Zadužuje se Ministar zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da definira set usluga 

za koje postoje liste čekanja koje ugrožavaju živote pacijenata za koje će ZZO raspisati javni 

poziv u narednih 60 dana. 

2.Zadužuje se Ministar zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da donese Odluku o 

proširenom obimu usluga koje se financiraju na teret zdravstvenog osiguranja na način da se 

domovima zdravlja osiguraju dodatni djelatnici potrebni  za uspostavu funkcionalne rane 

intervencije za djecu s teškoćama u razvoju uvažavajući različite potrebe svih kategorija. 

3.Zaključak stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u „Službenim novinama 

Hercegovačko-neretvanskog kantona“. 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Odluke o davanju saglasnosti na Izmjene i dopune 

Finansijskog plana Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK  za 2024. godinu. 

Nakon glasanja konstatirano je da je Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na 

Izmjene i dopune Finansijskog plana   Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK  za 2024. 

godinu usvojen sa 19 glasova „Za“, 1 glas „Protiv“ i 2 „Suzdržana“ glasa. 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o 

izmjenama i dopunama Odluke  o izvršenju finansijskog plana ZZO-a HNK za 2024. godinu. 

Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na 

Odluku o izmjenama i dopunama Odluke  o izvršenju finansijskog plana ZZO-a HNK za 

2024. godinu usvojen sa 19 glasova „Za“, 1 glas „Protiv“ i 2 „Suzdržana“ glasa. 

Obavljeno je glasanje o predloženom Zaključku poslanice Vesne Šunjić. 

Nakon glasanja konstatovano je da je Zaključak jednoglasno usvojen. 
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5. Prijedlog Odluke o usvajanju Izvještaja o izvršenju Tekuće rezerve Budžeta 

HNK za period 01.01.-30.06.2024. godine 

Obrazloženje je dao Adil Šuta, ministar finansija u Vladi HNK. 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Marija Matuško, Vesna Šunjić i ministar Adil Šuta. 

Ispred Komisije za budžet, finansije i ekonomsku politiku obrazloženje je dala Marija 

Matuško: 

Komisija daje pozitivno mišljenje na Prijedlog Odluke o usvajanju Izvještaja o 

izvršenju Tekuće rezerve Budžeta HNK za period 01.01.-30.06.2024. godine. 

Komisija nema primjedbi na navedenu Odluku te je upućuje u daljnju skupštinsku 

proceduru. 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Odluke o usvajanju Izvještaja o izvršenju Tekuće 

rezerve Budžeta HNK za period 01.01.-30.06.2024. godine. 

Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Odluke o usvajanju Izvještaja o 

izvršenju Tekuće rezerve Budžeta HNK za period 01.01.-30.06.2024. godine usvojen sa 16 

glasova „Za“  i 3 „Suzdržana“ glasa. 

 

6. Informacija o usvajanju dokumenta okvirnog Budžeta za period 2025-2027. 

godine 

Obrazloženje je dao Adil Šuta, ministar finansija u Vladi HNK. 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Marija Matuško, Vesna Šunjić, ministar Adil Šuta i 

ministar Emil Balavac. 

Ispred Komisije za budžet, finansije i ekonomsku politiku obrazloženje je dala Marija 

Matuško: 

Komisija prima k znanju navedenu Informaciju te je upućuje u daljnju skupštinsku 

proceduru. 

Predsjedavajući Skupštine HNK Džafer Alić naveo je da se Informacija o usvajanju 

dokumenta okvirnog Budžeta za period 2025-2027. godine prima k znanju. 

7. Odluka o usvajanju Izvještaja Ministarstva pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave o izvršenju sankcija u HNK iz člana 1. Zakona o izvršenju sankcija 

u HNK za 2023. godinu 

Obrazloženje je dao Goran Karanović, ministar pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave u Vladi HNK. 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Vesna Šunjić i ministar Karanović. 

Obavljeno je glasanje o Odluci o usvajanju Izvještaja Ministarstva pravosuđa, uprave 

i lokalne samouprave o izvršenju sankcija u HNK iz člana 1. Zakona o izvršenju sankcija u 

HNK za 2023. godinu. 

Nakon glasanja konstatovano je da je navedena Odluka jednoglasno usvojena. 
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8. Prijedlog Odluke o imenovanju člana Nezavisnog odbora za izbor i reviziju HNK 

Obrazloženje je dala Ivana Buntić-Jovanović, predsjednica Komisije za izbor i 

imenovanje: 

Komisija za izbor i imenovanje provela je konkurs za nedostajućeg člana Nezavisnog 

odbora za izbor i reviziju HNK, te da je donijela Odluku o najbolje rangiranom kandidatu tj. 

kandidatkinji, a to je kandidat: Nina Popović. 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Odluke o imenovanju člana Nezavisnog odbora za 

izbor i reviziju HNK 

Nakon glasanja konstatirano je da je navedena Odluka usvojena sa 21 glasom „Za“ i 1 

„Suzdržanim“ glasom. 

 

9. Informacija Ministarstva privrede o realiziranju ugovora o koncesijama za 2023. 

godinu 

Obrazloženje je dao Zanin Vejzović, ministar u Vladi HNK. 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Vesna Šunjić i ministar Vejzović. 

Predsjedavajući Skupštine HNK Džafer Alić naveo je da se Informacija Ministarstva 

privrede o realizaciji ugovora o koncesijama za 2023. godinu prima k znanju. 

 

10. Informacija Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede o realizaciji 

dodijeljenih koncesija i ugovora o zakupu za korištenje poljoprivrednog 

zemljišta u državnom vlasništvu na području HNK s 31.12.2023. godine 

Obrazloženje je dao Mario Jurica, ministar poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede u 

Vladi HNK. 

Otvorena je diskusija. 

U diskusiji su učestvovali: Vesna Šunjić i Džafer Alić. 

Predsjedavajući Skupštine HNK Džafer Alić naveo je da se Informacija Ministarstva 

poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede o realizaciji dodijeljenih koncesija i ugovora o 

zakupu za korištenje poljoprivrednog zemljišta u državnom vlasništvu na području HNK s 

31.12.2023. godine prima k znanju. 

 

 

Sjednica je završila s radom u 17:30 sati. 

 

 

                                                                                                       PREDSJEDAVAJUĆI 

                                                                                                        

                                                                                                                Džafer Alić 

 


